



THE INTERNATIONAL COLLOQUIUM ON COMBATING TERRORISM CRIMES

A 2 day training program for judges, prosecutors and experts working in the judiciary of the following countries;

*Algeria *Cameroon *Chad *Djibouti *Ethiopia *Niger *Somali *Sudan *Tunisia *Tanzania *Uganda

7-8 April 2021

Ankara, Turkey (Online)

The Justice Academy of Turkey (TAA)

&

The Turkish Cooperation and Coordination Agency (TİKA)

Summary :

The Colloquium Program on Combating Terrorism Crimes covers training activities for enhancing the experience of judges, prosecutors and related experts in Algeria, Cameroon, Chad, Djibouti, Ethiopia, Niger, Somali, Sudan, Tunisia, Tanzania and Uganda in combating terrorism crimes based on the principle of rule of law and respect for human rights and for establishing cooperation with these countries.

In the colloquium program, interactive seminars on Turkish and international law on combating terrorism and on Turkey's experience in and knowledge of effective ways of combating terrorism for years will be held. Through these seminars, participants will be provided with the necessary knowledge and skills to contribute to combating terrorism in their home countries.

In addition, participants taking part in the training program become a part of the international network formed by other participants and the instructors of the program. This network provides a basis for inter-institutional learning, exchange and collaboration.

The colloquium program is organized and financed by the TAA and the TİKA.

It is aimed that the participants will be selected from judges, prosecutors and relevant experts who are in a position to contribute to the training process and to apply their newly acquired knowledge and experiences in their own organizations.

Participating Countries : Algeria, Cameroon, Chad, Djibouti, Ethiopia, Niger, Somali, Sudan, Tunisia, Tanzania and Uganda

Application : The selection of the participants will be made by the method determined by the TİKA. The participants selected by the TİKA will be forwarded to the TAA Presidency through the Ministry of Foreign Affairs at least 5 days before the beginning of the program.

Training Duration : 7-8 April 2021

Program Language : Turkish-English -French

Program Expenses : All the expenses will be covered from the program budget.

Venue : Ankara, Turkey (Online)

THE INTERNATIONAL COLLOQUIUM ON COMBATING TERRORISM CRIMES

Introduction

Terrorism, in general, is all kinds of threats and destructive activities directed towards the general security of the state. Terrorism also poses a threat to people's life and property, and to world peace and stability. For this reason, terrorism is a global problem which could be eradicated through worldwide cooperation and efforts towards a common goal.

Nevertheless, states should conduct their fight against terrorism on the basis of the principle of rule of law and respect for human rights. Thus, it is evident that judges, prosecutors and related experts involved in combating terrorism need to be trained within the framework of the relevant law.

In this context, in order to establish a permanent and effective international cooperation in this field, with the colloquium program, it is aimed to increase the knowledge and experience of the participants in combating terrorism crimes by providing training on the following and other similar topics:

- Turkey's anti-terrorism policies,
- National and international legal regulations on terrorism crimes,
- Effective investigation methods and trial processes in terrorism crimes,
- Legal arrangements for the prevention of financing of terrorism,
- International judicial cooperation in investigation, prosecution and trial of terrorism crimes.

Goals

With the colloquium program, Turkey's accumulated knowledge on and experience in combating terrorism from past to present will be shared and the legal arrangements and practices of the participants in their own countries will be discussed. In general, with the colloquium program, it is aimed to;

- To create a common sense among the participants regarding the general security of the states and the protection of world peace and stability,
- Increasing the knowledge and experience of the participants in developing effective policies in combating terrorism based on the principles respect for human rights and the rule of law.

At the end of the colloquium program, it is especially aimed that the participants will:

- learn how Turkey's policies on combating terrorism is designed and structured,
- obtain information on the regulations and practices introduced in Turkish law and international law to combat terrorism,
- contribute to their ability to use their knowledge and best practices as a resource in dealing with the challenges of combating terrorism crimes in their home countries,
- be provided with the opportunity to share their knowledge and experience,
- have the opportunity to network internationally in the professional context.

The Participating Countries are envisaged to be; Algeria, Cameroon, Chad, Djibouti, Ethiopia, Niger, Somali, Sudan, Tunisia, Tanzania and Uganda.

Approach

In the colloquium program; seminars will be given by leading academics, judges, prosecutors and experts in the area of combating terrorism in Turkey, thus the participants will be provided opportunities to learn and discuss the topics that took place in the program.

For this reason, in this colloquium program, an educational approach based on the interactive participation of the participants in the trainings during the program will be adopted.

In the colloquium program, participants will be encouraged to contribute to the training process by asking them to make presentations about their experiences in their countries.

At the end of the colloquium program, a certificate will be given to all participants.

Trainers

All trainers who will train during the colloquium program are carefully selected. Trainers will be leading academics, expert judges, prosecutors and law enforcement officers.

Admission Requirements

The qualifications of the participants to be sought are:

- Serving as judges, prosecutors or experts in the justice system in participating countries.
- Having a good command in English or French
- Being open about sharing information with other participants.
- Submitting a written signed statement from the employer showing that s/he has obtained permission to participate in the colloquium program

JUSTICE ACADEMY OF TURKEY

Address: Ahlatlıbel Mahallesi, İncek Şehit Savcı Mehmet Selim Kiraz Bulvarı, 06800 Çankaya/Ankara

T. C. CULTURE AND TOURISM MINISTRY

TURKISH COOPERATION AND COORDINATION AGENCY

Address: GMK Bulvarı No:140 Anadolu Meydanı06570 Çankaya/ANKARA



LUTTE CONTRE LES CRIMES DE TERRORISME RÉSUMÉ DU COLLOQUE INTERNATIONAL

Programme de formation de 2 jours pour les juges, les procureurs et les professionnels de la justice dans les pays suivants

* Le Tchad * L'Algérie * Djibouti * L'Éthiopie * Le Niger * Le Cameroun * La Somalie * Le Soudan * La Tanzanie * La Tunisie * L'Ouganda

7-8 avril 2021
Ankara, Turquie (En ligne)

Académie turque de justice (TAA) et Agence turque de coopération et de coordination (TIKA)

Résumé :

Programme de colloques sur la lutte contre les crimes terroristes; Il comprend des activités de formation visant à accroître l'expérience des juges, procureurs et experts compétents travaillant au Tchad, en Algérie, à Djibouti, en Éthiopie, au Niger, au Cameroun, en Somalie, au Soudan, en Tanzanie, en Tunisie et en Ouganda dans le domaine de la lutte contre le terrorisme et les crimes organisés, sur la base de l'État de droit et le respect des droits de l'homme et à assurer une coopération avec ces pays.

Durant le colloque, des séminaires interactifs seront organisés sur l'expérience et les connaissances acquises au fil de longues années par la Turquie dans la lutte contre le terrorisme ainsi que la législation turque et les règlements internationaux concernant la lutte contre le terrorisme. Grâce à ces séminaires, les participants acquerront les connaissances et les compétences nécessaires pour contribuer à la lutte contre les crimes terroristes dans leur pays.

En outre, les participants feront partie d'un réseau international de communication avec d'autres participants venus à la fois de Turquie et d'autres pays, durant la formation. Ce réseau crée une base pour l'apprentissage, l'échange et la collaboration interinstitutionnels.

Le programme du colloque est organisé et financé en coopération avec la TAA et la TIKA.

L'objectif est que les participants soient sélectionnés parmi des juges, des procureurs et des experts compétents qui sont en mesure de contribuer au processus de formation et d'appliquer leurs connaissances et leur expérience nouvellement acquises dans leurs propres institutions.

Les pays participants : Le Tchad, l'Algérie, Djibouti, l'Éthiopie, le Niger, le Cameroun, la Somalie, le Soudan, la Tanzanie, la Tunisie et l'Ouganda.

Participation : Les demandes de participation seront effectuées selon la méthode déterminée par la TIKA. Les noms déterminés par la TIKA seront soumis à la présidence de la TAA par l'intermédiaire du ministère des Affaires étrangères au plus tard 5 jours avant le début du programme.

Durée de la formation : 7-8 avril 2021

Langues du programme: Le turc – l'anglais – le français

Dépenses du programme: Les dépenses du programme seront couvertes par le budget du programme.

Lieu : Ankara, Turquie (En ligne)

COLLOQUE INTERNATIONAL DE LUTTE CONTRE LES CRIMES DE TERRORISME

Introduction

Le terrorisme est, en général, toutes sortes de menaces et d'activités destructrices visant la sécurité générale de l'État. Le terrorisme est également une menace pour la vie et la sécurité des biens des personnes, ainsi que pour la paix et la stabilité mondiales. Pour cette raison, le terrorisme n'est pas seulement un problème qui puisse être résolu par les efforts des pays dans lesquels les organisations terroristes sont présentes ; C'est un problème mondial que l'on peut éliminer grâce à une coopération mondiale et les efforts du monde entier pour un objectif commun.

Cependant, les États devraient mener leur lutte contre le terrorisme sur la base de l'État de droit et du respect des droits de l'homme.

Ainsi, il s'avère nécessaire que les juges, les procureurs et les experts impliqués dans la lutte contre le terrorisme soient formés dans le cadre de la législation pertinente.

Dans ce contexte, le colloque vise à accroître les connaissances et l'expérience des participants sur les activités de lutte contre les crimes terroristes et à établir une coopération internationale permanente et efficace dans ce domaine, en dispensant notamment une formation sur ;

- Les politiques de la Turquie dans la lutte contre le terrorisme,
- Les aménagements législatifs d'ordre national et international sur les crimes terroristes,
- Les méthodes efficaces d'investigation et de jugement dans les crimes terroristes,
- Les aménagements législatifs pour la prévention du financement du terrorisme,
- La coopération judiciaire internationale dans les poursuites et enquêtes liées aux crimes terroristes, ainsi que d'autres sujets similaires.

Objectif

Le colloque ; vise à assurer l'échange de connaissances et d'expériences obtenues par la Turquie dans le domaine de la lutte contre le terrorisme au fil des années et les pratiques et aménagements juridiques dans les pays des participants.

Le colloque vise essentiellement à,

- Créer une conscience commune chez les participants pour la protection de la sécurité générale des États ainsi que la paix et la stabilité mondiales.
- Accroître les connaissances et expériences des participants dans l'élaboration de politiques efficaces fondées sur les droits de l'homme et l'État de droit dans la lutte contre le terrorisme.

L'objectif du colloque est d'assurer qu'au terme du programme, les participants ;

- Apprennent comment est modelée et structurée la politique de lutte de la Turquie contre les crimes organisés et le terrorisme
- Prennent connaissance des réglementations et pratiques introduites dans le droit turc et international dans le but de lutter contre le terrorisme ;
- Améliorent leur capacité à utiliser leurs connaissances et les meilleures pratiques comme ressources pour relever les défis de la lutte contre le terrorisme et les crimes organisés dans leur pays ;
- Aient l'occasion d'échanger leurs connaissances et expériences ;
- Aient l'opportunité d'établir une communication internationale sur le plan professionnel.

Les pays participants

Les pays participants devraient être le Tchad, l'Algérie, Djibouti, l'Éthiopie, le Niger, le Cameroun, la Somalie, le Soudan, la Tanzanie, la Tunisie et l'Ouganda.

Approche

Le colloque ; offre l'occasion aux participants d'apprendre et de discuter des sujets compris dans le colloque, à travers des séminaires donnés par des universitaires, des juges, des procureurs et des experts prééminents en Turquie dans la lutte contre le terrorisme. Pour cette raison, ce colloque adopte une approche pédagogique basée sur la participation interactive des participants aux formations dispensées pendant l'activité.

En outre, durant le colloque, les participants sont également encouragés à contribuer au processus éducatif en faisant des présentations sur leurs expériences dans leur pays. À la fin du colloque, des certificats seront remis à tous les participants.

Formateurs

Tous les formateurs qui enseigneront pendant le programme du colloque sont soigneusement sélectionnés. Les formateurs sont composés d'éminents universitaires, de juges experts, de procureurs et de policiers.

Conditions d'admission

Les particularités souhaitées chez les participants sont les suivantes :

- Être juge, procureur ou expert du système judiciaire dans les pays participants
- Une bonne maîtrise de l'anglais ou du français.
- Disposition à partager ses connaissances avec les autres participants.
- Soumettre une déclaration signée de l'employeur indiquant avoir reçu l'autorisation de participer au colloque.

ACADÉMIE TURQUE DE JUSTICE

Adresse: Ahlatlıbel Mahallesi, İncek Şehit Savcı Mehmet Selim Kiraz Bulvarı, 06800 Çankaya/Ankara

MINISTÈRE DE LA CULTURE ET DU TOURISME

DE LA RÉPUBLIQUE DE TURQUIE

Agence turque de coopération et de coordination

Adresse: GMK Bulvarı No:140Anadolu Meydanı 06570Çankaya/ANKARA